
سخنگوي كميسيون انرژي: 
اروپايي ها براي نجات برجام  ۲۰ روز مهلت دارند

   خبر یک 

مسير انقلاب را چگونه پيموديم
در طول اين 42 س��الي كه انقاب اس��امي مس��ير خود را پشت سر 
گذاش��ته همواره يكي از مهم ترين مسائلي كه ذهن را به خود مشغول 
كرده، اين بوده است كه اكنون در كجاي مس��ير انقاب اسامي قرار 
داريم ؟ مختصات آن چيست؟ آيا اين مس��ير را به اندازه پيموده ايم؟ 
تند رفته ايم؟ كند ش��ده ايم؟ در جاده ايم؟ منحرف شده ايم؟ در مسير 
مس��تقيم در حركت هس��تيم؟ در جاده به خواب رفته ايم يا در جهت 

معكوس حركت كرده ايم ؟
براي فه��م اين موضوع ك��ه در كجاي مس��ير جاده انقاب اس��امي 
هستيم، دانستن سه پيش نياز،  ضروري است و هرگونه تحليل نسبت 
به موقعيتي كه ايس��تاده ايم بدون توجه به اين سه پيش نياز از دقت و 

صحت برخوردار نيست: 
اول، قياس دستاورد هاي انقاب اسامي با گذشته. اين مهم را مي توان 
هم در بعد كيفي، مانند وحدت، عزت، غرور ملي و اس��تقال و هم در 
بعد كمي، شاخص هاي توسعه را با آمار و عدد رياضي با ۵۷ سال دوران 

پهلوي اول و دوم مقايسه كرد. 
دوم، موانع و مشكات در مسير انقاب. در تبيين اين نياز بايد گفت كه 
نمي توان موانع و مشكاتي را كه در مسير انقاب وجود داشته لحاظ 
نكرد و در عين حال، محل اس��تقرار فعلي انقاب را مورد نقد قرار داد. 
موانعي كه حضرت امام مي فرمود، به خاطر آن مجبور شده ايم روش ها 
و تاكتيك ها را عوض نماييم يا حوادثي كه از آن امام راحل به »حوادث 

كمرشكن بعد از پيروزي« ياد مي كرد، بسيار زياد هستند. 
سوم، امكان تحقق آرمان ها و اهداف در بس��تر زمان. آيا مي توان همه 
مطلوب هاي مدنظر را در اين پروسه اي كه طي كرده ايم محقق كرد يا 
بارور شدن بسياري از آرمان ها، نياز به زمان بلندمدت و تجربه  بيشتر 

دارد؟
با لحاظ كردن س��ه پيش نياز مذكور، بايد به اين پرسش پاسخ داد كه 
اكنون كدام يك از گزينه هاي زير در خصوص انقاب اس��امي صادق 

است. 
1. تحقق اهداف انقاب اسامي: 

از مهم ترين اهداف محقق ش��ده انقاب اس��امي اس��تقال سياسي 
ايران پس از 2۰۰ سال تحقير و وابستگي است. تبديل شدن به قدرت 
منطقه اي از يك قدرت وابس��ته از اهداف بزرگ اي��ن انقاب بوده كه 
محقق ش��ده اس��ت. آنچه در طول س��ال های اخير با جانفشاني هاي 
ش��هيدان بزرگي همچون سيد الش��هداي جبهه مقاومت شهيد حاج 
قاسم س��ليماني انجام شد نش��ان از تحقق آرمان امام راحل و رهبري 
معظم انقاب مبني بر تش��كيل »بس��يج جهاني اس��ام« بود كه در 
واكنش به جريان هاي تكفيري، داعش و بالاتر از آن نظام سلطه و رژيم 
صهيونيستي بود كه محقق شده است. حركت در مسير خودكفايي در 
بسياري از شاخص هاي خرد و كان همچون پزشكي، نظامي، هسته اي، 
فناوري هاي نوين، سدسازي، فولاد، مواد غذايي، ارتباطات، برق، آب، 
جاده و هزاران حوزه پيشرفت كشور در آن زمينه ها، نشان از رشد صد ها 
برابري در طي حيات انقاب اس��امي دارد. مهم ترين شاخص عدالت 
در اين سال ها ، رشد طبقه متوسط نس��بت به دوطبقه پايين دست و 
بالادست اقتصادي است كه با وجود خلأ هايي در اين زمينه، اين طبقه 

بايد حرف اول را در كشور بزند. 
2. توقف اهداف انقاب: 

به جرئت مي توان گفت انقاب اسامي به رغم فشار همه جانبه و پيچيده 
دشمنان در هيچ جبهه اي مغلوب و شكست خورده نيست. بايد پذيرفت 
كه موانع، خيانت ها، دشمني ها و محروم سازي در برخي حوزه ها روند را 
كند كرده است، اما در هيچ بعد از ابعادي كه شعار داده ايم، اين حركت 

متوقف و مسكوت نمانده است. 
3. تحريف انقاب: 

بعد از ارتحال حضرت امام )ره( و خصوصاً در 2۰ سال اخير بسياري از 
نخبگان خسته شده و به دگرديسي و تجديدنظرطلبي روي آورده اند 
و تاش نموده اند از امام و انقاب اس��امي تفس��يري ارائه دهند كه با 
استاندارد هاي غرب، همسو و همخوان باش��د تا غرب ما را به رسميت 
بشناسد. بخش��ي از نخبگان س��ابقاً انقابي،  نوعي مبارزه با نظام را با 
هدف فروكاستن اهداف انقابي و اس��اميت نظام با هدف حركت در 
مسير استاندارد هاي غرب ش��روع كرده اند. تفسير جمهوريخواهانه و 
دموكراسي خواهانه با نسخه غرب از امام )ره ( و خاصه كردن 22 جلد 
صحيفه امام در عبارت »ميزان رأي ملت است« تاشي بود تا بخشي از 
هويت امام را پنهان كنند كه البته با همه خباثت هايي كه انجام دادند در 
اين زمينه موفق نشدند. بعد از امام )ره( نيز در صف ياران انقاب دوگانه 
»رفاه- مبارزه « شكل گرفت و كم كم اين دو به آرايش عليه هم رسيدند. 
بخشي انقاب را پايان يافته و لذت گرايي را توصيه و خانواده هاي خود را 
نيز در اين ميدان براي تجمل گرايي رها كردند و بخشي ديگر همچنان 
به صراط امام)ره ( مبني بر »تا كفر و شرك هس��ت مبارزه هست و تا 
مبارزه هست ما هستيم« مصداق »فمنهم من قضي نحبه و منهم من 
ينتظر و ما بدلوا تبديا« شدند. اما برخاف اين حركت غلط، همچنان 
مركزيت انقاب و خلف شايسته آن رهبر عظيم الشأن انقاب بر اهداف 
و آرمان هاي حضرت امام )ره( اصرار دارند و براي تحقق آن هزينه هاي 

لازم را پرداخته اند. 
4. استحاله انقاب: 

برخي از كساني كه موفق به انحراف انقاب نشدند درصدد استحاله آن 
برآمدند و تاش كردند با اصرار بر ماهيت حقوقي جمهوري اسامي، آن 
را از ماهيت حقيقي تهي كنند و بر »جمهوري اسامي اسمي« اصرار 
دارند كه آن را با »نرماليزاسيون يا عادي سازي ايران« معنادهي كنند. 
اراده اس��تحاله از طريق تغيير ماهوي قوانين در مجلس ششم يا فشار 
مطبوعات را در مقطعي از تاريخ انقاب ديديم كه رقم خورد. رسانه هاي 
غرب و سازمان هاي بين المللي نيز از جمله ابزار هاي به استحاله كشاندن 

انقاب اسامي هستند كه بعضاً هنوز در اين حوزه فعالند. 
۵. كند شدن شتاب حركت انقاب: 

بايد پذيرفت كه در رسيدن به برخي از اهداف انقاب اسامي، همانند 
عدالت اجتماعي و توزيع امكانات كشور دچار مشكل بوده  ايم و تا مرز 
عذرخواهي رهبري معظم انقاب در مس��ئله عدالت به پيش رفته ايم. 
رانت و رانت خواهي، اس��اس اين ناعدالتي است كه واگذاري قدرت به 
جريان هايي كه در مسير اهداف انقاب حركت نمي كنند يا تاش دارند 
از نسخه هاي غربي براي ادامه اين مسير اس��تفاده كنند، باعث ايجاد 
فاصله و كند شدن حركت در مسير انقاب اسامي شده است. بنابراين، 
دور شدن انقابيون از كرسي قدرت نيز اين نقيصه را تشديد كرده است 
و مدل هاي غيربومي در اداره كش��ور بر اين مسئله س��ايه افكنده كه 

انتخابات 14۰۰ بايد رافع اين نقيصه باشد. 
تحريم غرب بر روند توسعه مؤثر بوده اس��ت و در جنگ همه جانبه ما 
خس��ارت هايي را وارد كرده است، اما اين خس��ارت به معناي رسيدن 
دشمن به اهداف خود نيست و دشمن تاكنون از وصول به اهداف مورد 

نظر خود ناكام مانده است. 
فش��ار اقتصادي بر بخش��ي از مردم، نقطه چالشي مس��ئولان نظام و 
حتي شرمندگي آنها در مقابل مستضعفين است كه برخي علل آن را 
بي اعتقادي در مديران و بخشي نيز محصول فشار دشمن و بخشي ديگر 
را حاصل از بيمار بودن اقتصاد مي دانند. اما مهم تر از همه، اين است كه 
با همه اين مشكات و دلخوري ها در حوزه معيشت، ملت ايران سرافراز 
و مظلوم ايستاده است و همه مشكات را تحمل كرده است تا حاوت 
پيروزي خود را در گام دوم انق��اب با حركتي كه از ابتداي قرن جديد 
و با شروع 14۰۰ دنبال مي كند بر مردم وفادار به امام و آرمان هاي آن 
بچشاند و داغ تسليم پذيري را بر دل قداره بندان عالم بنشاند و به همين 
دليل است كه از س��وي دش��منان نظام و انقاب، ملت بزرگ ايران به 

»ملت تروريست« لقب گرفته است. 

حسن رشوند

  جهاد امروز ما  از خدمت به مردم مي گذرد
فرمانده كل سپاه: ما پيشمرگ اين مردم هستيم

در نخس�تين روز از ده�ه مبارك فج�ر انقلاب 
ش�كوهمند اس�لامي، رزمايش بيت المقدس 
گردان ه�اي بس�يج آغاز ش�د. س�خنران اين 
رزمايش هم فرمانده كل سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامي بود. او ضمن توصيه به بسيجيان و اينكه 
از خدمت به مردم دريغ نكنن�د، خطاب به آنها 
تأكيد كرد: هر يك از شما هر عملي براي خدمت 
به مردم انجام مي دهيد يك نبرد بزرگ اس�ت. 
جهاد ما ام�روز از خدم�ت به م�ردم مي گذرد. 
به گزارش فارس، سردار سرلشكر حسين سامي 
عصر ديروز در آيين اعام آغاز رزمايش بيت  المقدس 
گردان هاي بس��يج گفت: امام به تنهايي به اندازه 
تمام قدرت هاي روي زمي��ن داراي قدرت نظامي 
بود و هنوز هم هس��ت؛ در آن زمان امريكا بيش از 
2۵ درصد اقتصاد جهان را در اختيار داش��ت، آن 
زماني كه امام انقاب كرد و امريكا را شكست داد، 
سيطره سياسي امريكا بر عالم فراگير بود.  اين كار 
بسيار دشوار و سهمگيني بود و خارج از دايره تصور 

و نگرش و برآوردهاي متعارف و مرسومي است كه 
در قاعده هاي بازي و موازنه هاي قدرت قابل تفسير 
و توجيه باش��د. به محض پيروزي انقاب، جهان 
سلطه گر و دنياي استكبار در شرق و غرب احساس 
كردند ضلع جديدي از يك قدرت مبهم و ناشناخته 
در دنيا متولد شده است؛ انقاب ما ظهور يك قدرت 

جديد بود با جاذبه هايي بسيار وسيع و جهاني. 
سردار سامي ادامه داد: پيام هاي آسماني انقاب ما 
كه براي همه بشريت عدالت، آزادي، طهارت اخاقي 
و كرامت انساني و دميدن روح در يك جهان بي روح 
را نويد مي داد، نشان داد كه اين انقاب آمده است 
تا سلطه ستمگران را در عالم پايان دهد و اين براي 

جهان قدرتمند سلطه گر قابل تحمل نبود. 
   همه تهديدها به فرصتي براي پيش�رفت 

انقلاب تبديل شد
فرمانده كل سپاه با بيان اينكه سخت ترين واكنش به 
اين انقاب بزرگ جنگ بود، گفت: ما نمي توانستيم 
به عنوان اسام الگوي عقب مانده و ضعيف از يك 

نظام برآمده از اس��ام ارائه بدهيم، بايد پيشرفت 
مي كرديم، ايران را مي س��اختيم و قوي مي شديم 
چون جز قوي ش��دن راهي براي بقا و ادامه حيات 
نداشتيم. بايد از ايجاد جنگ هاي جديد جلوگيري 
مي كرديم و براي دش��من تصوي��ري خطرناك از 
قدرت مان بس��ازيم و تمركز او را از پيشاني انقاب 

يعني سرزمين ايران دور كنيم. 
 س��ردار س��امي گفت: رهب��ر بزرگ و پيش��واي 
عظيم الش��أن انقاب مان با منطق الهي و شناخت 
ژرف از سنت هاي الهي و شناخت از دشمنان كوچك 
و بزرگ، كاري بزرگ انج��ام داد و ملت را براي يك 
مقاومت بزرگ آماده كرد. او منش��أ ايس��تادگي و 
استوانه عظيم ملت شد. تحريم اقتصادي و بسيج 
رس��انه اي جهاني و ان��واع محاص��ره و جنگ هاي 
اطاعاتي و هر آنچه  را كه تهديد س��نتي و مدرن 
بود، عليه ما به كار برد، اما حاصلش اين شد كه هر 
آنچه آنها به كار بردند، به فرصت هايي براي پيشرفت 

انقاب ما تبديل شد. 

    ما پيشمرگ مردم هستيم
سرلشكر سامي با بيان اينكه امروز انقاب ما بيش 
از هر زمان به حضور بس��يج نيازمند است، خطاب 
به بس��يجيان تأكيد كرد: پايگاه ها را احيا كنيد؛ به 
درون پايگاه ها برويد، هرچه مي توانيد به مردم عزيز 
خدمت كنيد، ما پيشمرگ اين مردم هستيم. 42 
سال از انقاب گذشته است و با همه فشارها ملت 
سربلند اس��ت چون شما هستيد. ش��ما اميد را به 
خانه ها مي آوريد، در قلب ها نور، اعتماد و اطمينان 

به نظام را روشن مي كنيد. 
فرمانده كل سپاه خطاب به بسيجيان با بيان اينكه 
شما سفيران رحمت رهبر ما هستيد، گفت: از خدمت 
دريغ نكنيد، هر يك از شما هر عملي براي خدمت 
به مردم انجام مي دهيد يك نبرد بزرگ است. جهاد 
ما امروز از خدمت به مردم مي گذرد. وي با تأكيد بر 
اينكه ما همه لوازم بزرگ بودن را داريم،  تصريح كرد: 
ما چون براي غلبه به دشمنان بزرگ آرايش گرفته 
ايم به همان نسبت قدرت سازي مي كنيم، دشمن 
بزرگ عامل رشد و پيشرفت ما است؛ همانطور كه 

غلبه بر شيطان عامل رشد انسان است. 
   امروز واقعاً از برجام بي نياز شده ايم

سرلشكر سامي گفت: امروز به نقطه اي رسيده ايم 
كه از برجام واقعاً بي نياز شده ايم، فهميده ايم كه 
بي نيازي از رفع تحريم، بر رفع تحريم اولويت دارد 
و شما اين كار را مي كنيد. ما با قلب هاي مان زندگي 
مي كنيم، قلب هاي مان به هم پيوند دارد و ما يك 
ملت با يك تن واحد هس��تيم و ت��ا وقتي اينگونه 

هستيم پيروز مي شويم. 
فرمانده كل س��پاه با بيان اينكه پيروزي س��كه 
رايج ملت ايران است، اظهار داشت: دشمنان ما 
در روياهاي بزرگي بودند و همه آنها را فراموش 
كردند، ذهن هاي شان پاك شده اند و مراقبند از 
ما شكست هاي سنگين تر نخورند. ما آموختيم 
دش��من در چارچوب س��لطه عمل مي كند، چه 
وقتي ب��ا او س��ازش مي كنيم و حت��ي وقتي در 
دايره دوستي او هستيم او دشمني مي كند و اين 
ذات نظام سلطه و استكبار است. وي در پايان با 
تبريك فجر انقاب اسامي به بسيجيان خطاب 
به آنها، تأكيد كرد: فجره��اي بزرگ تري در راه 
است؛ همانطور كه رهبرمان فرمود خرمشهرهاي 
ديگري در راه است ما با انسجام و وحدت و پيروي 
از ولي امرمان ب��ه همه آرزوهاي م��ان خواهيم 

رسيد. 

  سپاه نيوز:  حجت الاسام عبدالله حاجي صادقي، نماينده ولي فقيه 
در سپاه: دشمن طي چهار دهه گذشته بارها كوشيد تا ما را از پيگيري 
اهداف و آرمان هاي انقاب بازدارد اما گفتمان انقاب به عامل بيداري 
ملت ها تبديل شد و امريكايي ها به همين دليل از ما عصباني هستند. 

   خانه ملت: اعضاي كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس 
شوراي اس��امي عباس مقتدايي را به عنوان رئيس كميته ديپلماسي 

اقتصادي انتخاب كردند. 
  فارس: محمد دهقان، عضو حقوقدان شوراي نگهبان با بيان اينكه 
دشمني نظام سلطه با انقاب اسامي با سازش و تسليم و لبخند حل 
نمي شود، اظهار كرد: استكبارستيزي، مقابله با ظلم، مبارزه با امريكا و 
اسرائيل، هوشياري در برابر ابرقدرت ها و سياست نه شرقي نه غربي از 

مهم ترين شاخصه هاي خط امام است. 

ژه
محمدرضا تاجيك، تئوري پرداز اصاح طلب معتقد است كه وی

جريان رسمي اصاح طلبي شانسي در انتخابات 14۰۰ نخواهد 
داشت. او در گفت وگويي كه اخيراً با روزنامه آرمان داشته، در 
پاسخ به اين سؤال كه آيا شانسي براي پيروزي جريان اصاحات 
در انتخابات قائل هستيد، مي گويد: »در اين شرايط خير؛ جريان 
اصاحات بايد يك تغيير بنيادين را در خ��ود به وجود بياورد. 
جريان اصاحات در آلترناتيوها و ش��خصيت هايي كه معرفي 
مي كند بايد شاهد تغييرات جدي باشد. در كارت هايي كه براي 
بازي در نظر گرفته شده هم در نوع و هم در روش بازي بايد شاهد 
تغييرات جدي باشيم. اين در حالي است كه تغييرات متفاوتي 

مشاهده نمي شود. كارت ها و كنش هاي كليشه اي از اين امكان 
برخوردار نيستند كه جريان اصاحات را به عنوان يك آلترناتيو 
جدي در ش��رايط كنوني مطرح كنند. اگرچه جريان رسمي 
اصاح طلبي وارد بازي انتخاباتي خواهد شد اما من شانس جدي 

براي آنها قائل نيستم. «
برخاف اصاح طلبان كه خود را داراي پايگاه اجتماعي مناسب 
مي دانند و اين طور نشان مي دهند كه فقط دغدغه مشاركت 
پايگاه اجتماعي خود را دارند، تاجيك معتقد است كه جريان 
اصاحات با بحران »مقبوليت و مش��روعيت« روبه رو است. او 
مي گويد: »جريان اصاح طلبي با يك ن��وع بي طراوتي، ركود 

و اختگي گفتماني مواجه اس��ت. ديري اس��ت ك��ه از اين باغ 
بري نمي رسد و مفهوم و ايده تازه اي مش��اهده نمي شود و در 

ساماندهي ها هيچ گونه تغيير ويژه اي صورت نگرفته است. «
اغلب اينگونه است كه اصاح طلبان وقتي با بحران مقبوليت 
مواجه مي شوند، حرف از تحريم انتخابات و چرا نظارت استصوابي 
داريم و مردم به خاطر رد صاحيت ها نمي آيند، مي زنند. در اين 
يك سال مانده تا انتخابات رياست جمهوري هم بارها همين 
بهانه ها را تكرار كرده اند تا فردا كه باختند، بهانه اي براي توجيه 
باخت داشته باشند. حالا تاجيك به وضوح نقاط ضعف شان را 

تصريح مي كند. 

قاليباف: چرخ سانتريفيوژها چرخيد
چرخ كارخانجات را هم به حركت 

در مي آوريم
خوشحالم از اينكه با همراهي دولت محترم چرخ سانتريفيوژهاي 
هسته اي به حركت درآمده است و اميدواريم بتوانيم با برنامه ريزي، 
همدلي و جديت چرخ تمام كارخانه هاي تعطيل و نيمه تعطيل كشور 
را نيز به حركت درآوري�م و توليدكنندگان و كارگ�ران را در ميانه 
سختي ها و فشارهاي تحريم و موانع دست وپاگيرِ توليد تنها نگذاريم. 
دكتر محمدباقر قاليباف، رئيس مجلس ش��وراي اسامي در نطق پيش 
از دستور خود در جلس��ه علني ديروز مجلس، ضمن تبريك فرا رسيدن 
سالروز بازگشت تاريخي امام خميني)ره( به كشور و آغاز دهه مبارك فجر 
به همه مردم ايران و عدالتجويان سراسر جهان گفت: ملت ما به رهبري 
آن بزرگمرد حق طلب و كم نظير، جرئت انقاب پيدا كرد؛ تصميمي كه 
هر چند دل هاي بسياري از ملت هاي ستم كشيده با آن همراه است و آرزو 
بسياري از مردم به آن معطوف است ولي هر ملتي در طول حيات خويش، 
قدرت عملي كردن آن را پيدا نمي كند. ايران، حياط خلوت قدرت هايي 
بود كه در هيچ لحظه اي از تاريخ، عدالت و حق را بر منافع اس��تعماري و 

استكباري خود ترجيح نداده اند. 
   هرگاه به بيگانه اعتماد كرديم كار گره خورد

نماينده مردم تهران، ري، ش��ميرانات، اسامشهر و پرديس در مجلس 
شوراي اسامي در ادامه با تأكيد بر اينكه ما اتكا به هدايت الهي، اعتماد 
به مردم به ويژه جوانان و كارآمدي و عقانيت را نسخه گره گشا در مسير 
انقاب اسامي مي دانيم، اظهار داشت: بارها آزموده ايم و باور داريم كه 
هرگاه كشور در اين مسير قرار گرفته پيش رفته و هر گاه ايمانش سستي 
گرفته يا به بيگانه اعتماد كرده يا نتوانسته با عقل و انضباط تدبيري اخذ 
كند، كارش گره خورده است و كشتي كش��ورداري از حركت ايستاده 
است. راه ما بازگشت به نسخه اصيل امام است: ايمان به خدا و توان مردم، 

خودباوري و كارآمدي. 
حالا با گذشت بيش از چهل سال از انقاب اسامي، در گام دوم انقاب 
اس��امي، بايد با شجاعت مسير طي ش��ده را ارزيابي كنيم، اشتباهات 
خود و هر آنچه ما را از آرمان هاي اصيل انقاب دور ساخت، نقد كنيم و 
اميدوارانه و با برنامه اي مشخص براي تكرار نكردن اشتباهات، اين مسير 
و صيانت از آنچه به دست آورده ايم، به س��مت آينده درخشان انقاب 

اسامي حركت كنيم. 
   ادعايي كه سفره ها را كوچك كند انقلابي نيست

رئيس نهاد قانونگذاري كش��ورمان همچنين با اشاره به اين مطلب كه 
به همان ميزاني كه انقابي هستيم و انقابي عمل مي كنيم، مي توانيم 
تك تك مردم ايران را قوي كنيم، ابراز داش��ت: اگر ادعاي انقابي گري 
ما، كارگران و معلمان و حقوق بگيران و همه زحمت كش��ان را ضعيف 
كرد و سفره آنها را كوچك ساخت يعني عمل و تصميم هاي ما انقابي 
نبوده است. انقاب اسامي به نفع مردم است و هر آن كس كه انقابي 
عمل كند، ايران را قوي خواهد كرد. وي در ادامه با اشاره به حضور خود 
در سايت هس��ته اي فردو برای نظارت ميداني درباره چگونگي اجراي 
قانون لغو تحريم ها در هفته گذشته گفت: خوشحالم از اينكه با همراهي 
دولت محترم چرخ سانتريفيوژهاي هسته اي به حركت درآمده است و 
اميدواريم بتوانيم با برنامه ريزي، همدلي و جديت چرخ تمام كارخانه هاي 
تعطيل و نيمه تعطيل كشور را نيز به حركت درآوريم و توليدكنندگان 
و كارگران را در ميانه سختي ها و فشارهاي تحريم و موانع دست وپاگيرِ 
توليد تنها نگذاريم. قاليباف با بيان اينكه با چرخيدن چرخ سانتريفيوژها 
و غني سازي 2۰ درصدي، دست دستگاه ديپلماسي براي رفع تحريم ها 
پر شده است، عنوان كرد: معتقديم صنعت هسته اي هم با عوايد اقتصادي 
حاصل از توليد انرژي و با توليد راديو دارو و همچنين منافع متعدد در 
بخش هاي كشاورزي مي تواند در خنثي سازي تحريم ها مؤثر باشد اما با 
وجود اين در بازديد از كارخانه هاي نيمه تعطيل در شهرك هاي صنعتي 
جنوب تهران، صنعتگران و توليدكنندگان از نچرخيدن چرخ هاي صنعت 

گايه مي كردند. 
رئيس قوه مقننه ادامه داد: كارآفرين هايي با عشق و عاقه كارخانه خود 
را راه انداخته اند و حالا در ميان قواني��ن زائد، رانت هاي ميليارد دلاري 
و تصميم هاي ضد توليد به خصوص فش��ارهاي بي منطق و كمرشكن 
بانك ها نفس هاي آخر را مي كشند. در كميس��يون تلفيق تصميمات 
خوبي براي توليد گرفته شده است، مانند كاهش ماليات توليدكننده ها 
و بخشش جريمه هاي تأمين اجتماعي توليدكنندگاني كه اشتغال خود 

را حفظ مي كنند؛ اما اينها كافي نيست. 
مجلس با تش��كيل كميس��يون ويژه  جهش توليد مصمم است با ادامه 
نظارت ميداني و معلوم كردن مش��كات كارآفرينان، رفع تحريم هاي 
داخلي توليد و بازكردن زنجيرهاي بس��ته شده به پاي توليدكنندگان 
توس��ط بانك ها، تأمين اجتماعي و ماليات و همچنين اولويت دادن به 
رفع قوانين زائد، مسير چرخيدن چرخ كارخانه ها را هموار كند تا دولت 
محترم نيز بتواند بر اين بستر، توليد و اشتغال كشور را به رونق درآورد. 

   مردم ايران وارد بازي نقد و نسيه امريكا نمي شوند
قاليباف در ادامه با اشاره به اظهار نظر اخير وزيرخارجه امريكا، موضع اين 
دولت در قبال ايران را نااميدكننده توصيف كرد و افزود: دولت آقاي بايدن 
به جاي اينكه براي انجام تعهدات خود پيش شرط بگذارد، بايد معلوم كند 
چگونه مي خواهد تعهد رفع تحريم ها را به شكلي عملي لغو كند. رئيس 
مجلس شوراي اسامي در پايان با بيان اينكه اگر امريكا اعتقادي به برجام 
دارد به جاي شرط گذاشتن بايد درعمل، پايبندي خود را به آن نشان 
دهد، خاطرنشان ساخت: تجربه  برجام جلوي چشمان مردم ايران است؛ 
مردم با هوش ايران ساده انديش نيستند كه دوباره وارد بازي »اقدامات 
نقد در برابر وعده هاي نسيه« شوند. مثل اين است كه ما پول كالايي را 
به فروشنده داده ايم اما كالايي تحويل نگرفتيم. چه كسي حاضر به انجام 
چنين معامله اي است؟ بنابراين دولت جديد امريكا به جاي پيش شرط 
گذاشتن به فكر چگونگي اجراي عملي رفع تحريم ها و عمل به تعهدات 

قانوني خود باشد.
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      انتخابات

      خبر

رئيس مركز پژوهش هاي مجلس با بيان اينكه 
نبايد به فكر استيضاح يك فرد بود، گفت: بايد 
يك جريان را پاي صندوق رأي استيضاح كنيم. 
به گزارش فارس، عليرضا زاكاني در اولين نشست 
پاتوق انديش��ه جوانان با بيان اينك��ه نبايد به فكر 
استيضاح يك فرد بود بلكه بايد يك جريان را پاي 
صندوق رأي اس��تيضاح كنيم، اظهار داشت: بنده 
برنامه اي براي شركت در انتخابات ندارم و يك جو 
عقل براي نيامدن در انتخابات كافي است، معتقدم 
كه بايستي يك نهضت نيامدن در انتخابات راه بيفتد 
و بايستي با عقانيت و خويشتنداري زمينه توفيق 

جبهه انقاب را فراهم كنيم. 
رئيس مركز پژوهش هاي مجلس با اشاره به رقابت دو 
جريان تحول خواهي و پيشرفت و تجديدنظر طلبي 
و توسعه نمايي، ادامه داد: براي جريان تحول خواهي 
و پيشرفت طبق هدف گذاري صورت گرفته، اعتاي 
اسام و كشور مدنظر است و علي القاعده هر كس به 
دنبال سربلندي اسام و كشور است بايستي به دنبال 

پيشرفت و تحول همه جانبه در كشور باشد. 
زكاني با اش��اره به الزام جريان تحول خواهي براي 

حضور گسترده مردم در انتخابات، انتخابي مطلوب 
و مقدمه اي براي خدمتگزاري شايسته ادامه داد: گام 
اول انسجام جبهه اي در ميان عاقه مندان به اسام 
و ايران، گام دوم انتخاب گفتمان مطلوب از زاويه نياز 
امروز و چشم انداز درخشان آينده، گام سوم معرفي 
نامزدي در شأن گفتمان به جامعه، گام چهارم رقابت 
پرشور و نشاط مبتني بر يك برنامه دقيق براي حضور 
اميدوارانه مردم در انتخابات و گام پنجم آغاز تحول 

بزرگ و خدمت شايسته است. 
رئيس مركز پژوهش هاي مجلس شوراي اسامي 
با اش��اره به انتخابات امريكا اضافه كرد: اصل  مردم 

كشور ما، گره گش��ايي از زندگي مردم و تسريع در 
روند پيشرفت است و البته اينكه ترامپ از سكانداري 
امريكا كنار رفت بايستي به تمام جهان براي رفتن 
اين حيوان درنده تبريك گفت اما اينكه بايدن آمد 

تفاوتي نمي كند.
 در اصل ضدي��ت آنها با مردم و انقاب اس��امي 
هيچ شك و شبهه و جاي ترديدي نيست بلكه در 
شيوه رسيدن به اين هدف با يكديگر تفاوت دارند، 
بنابراين از منظر تحول خواهي و پيشرفت توجه 
به اهداف عالي مردم ايران اسامي است نه توجه 
به مواردي كه در خ��ارج از مرزها به دنبال تعيين 
تكليف هستند. نماينده مجلس شوراي اسامي با 
اشاره به وعده هاي توخالي و ايجاد دو قطبي كاذب 
بيم و اميد بدون داشتن برنامه اي براي تغيير توسط 
اين جريان گفت: تمام امي��د جريان تجديدنظر 
طلبي آن است كه از مسير تفرقه در جبهه تحول 
خواهي همانند سال ۹2 به توفيق برسند و از اين 
حيث براي آنها مهم است كه در خارج از كشور چه 

قدرت و ادبياتي حاكم شود. 
زاكاني اذعان كرد: ميزان آسيب پذيري ما تا زماني 

كه قدرتمند نشويم، بالاست و اما اين قدرت كشور 
است كه موجب احتساب از سوي امريكا مي شود كه 
بخشي از قدرت ناشي از انسجام ملي و بنيه ايماني، 
بخشي در توسعه علم و دانش، بخشي از آن در نفوذ 
و عمق دهي راهبردي در منطقه و جهان است كه 
جريان تجديدنظر طلبي به هيچ  وجه مؤلفه هاي 
قدرت را برنتابيده و گفتمان ضعف را براي نمايش 
خارجي دنبال مي كند.  برجام هم اكنون چون لاشه 
متعفني اس��ت كه روي زمين قرار دارد كه بعضي 
بدون آنكه بخواهند اسباب تعفن را جبران كنند به 

سمت اين لاشه مي روند. 
زاكانی گفت: هردو جريان مي گويند كه مي توان به 
برجام برگشت اما اين دو برگشت تفاوت جوهري 
دارند چرا كه پيش ش��رط ما آن اس��ت كه همه 
تحريم ها رفع ش��ود و در مش��كل انتق��ال پول و 
سوئيفت آزادي عمل داش��ته باشيم و  درآخرهم 
امريكا بايد خسارت جدي ما را ناشي از نقض تعهد 
به ايران پرداخت كند اما جريان تجديد نظرطلب 
شرط برگش��ت به برجام خود را به وعده برگشت 

امريكا تقليل مي دهد. 

ت�ا ۲۰ روز ديگ�ر باي�د كش�ورهاي اروپاي�ي 
نس�بت به اجراي تعهدات خود اق�دام كنند، 
در غيراين صورت قان�ون اقدام راهبردي رفع 
تحريم ها از س�وي دول�ت اجرايي مي ش�ود. 
مالك شريعتي نياسر، سخنگوي كميسيون انرژي 
مجلس در گفت وگو با خانه ملت، با ارزيابي عملكرد 
دولت و دس��تگاه هاي ذي ربط مرتب��ط به قانون 
اقدام راهبردي رف��ع تحريم ها و صيانت از حقوق 
ملت ايران، گف��ت: اين قان��ون از دو بخش عمده 

تشكيل شده كه بخش اول آن  در حوزه اقدامات 
فنيِ مباحث هس��ته اي و بخش دوم اقداماتي در 
حوزه سياس��ي و نظارتي اس��ت، از اي��ن رو براي 
ارزيابي عملكرد بايد اين دو بخش را تفكيك شده 

بررسي كرد. 
نماينده مردم تهران، ري، شميرانات، اسامشهر 
و پرديس در مجلس شوراي اس��امي ادامه داد: 
در بخش اول آن طور كه اعام و در بازديد ميداني 
رئيس مجلس مشخص شده است سازمان انرژي 

اتمي كشور مطابق مصوبه مجلس كارها را پيش 
برده است. براي ارزيابي بخش سياسي و نظارتي 
نيز بايد گفت كه خروجي آن 2۰ روز ديگر مشخص 
مي شود. در واقع توپ در زمين كشورهاي متعهد 
در مقابل ايران است، آنها بايد به تعهدات عمل  و 
تحريم ها را لغو كنند و روابط مالي و بانكي با ايران را 
به صورت عادي در بياورند. در بخش اول كارهايي 
صورت گرفته است و در بخش دوم انتظار مي رود 
وزارت امور خارجه كش��ور، در ح��وزه بين الملل 

پيگير موارد باشد تا شاهد اجرايي شدن خواسته 
قانون باشيم. 

س��خنگوي كميس��يون انرژي مجلس ش��وراي 
اسامي گفت: در اين ميان بايد س��ازمان انرژي 
اتمي گزارش��ي از اقدامات خود در راستاي قانون 
مذكور به كميس��يون انرژي ارائه دهند، از سوي 
ديگر دستگاه ديپلماسي نيز گزارش اقدامات خود 
را به كميس��يون امنيت ملي و سياست خارجي 

مجلس تحويل خواهد داد. 

رئيس مركز پژوهش هاي مجلس: 

بايد به جای فرد  يک جريان  را پاي صندوق رأي استيضاح كنيم

 تاجيك از بحران مقبوليت اصلاح طلبان مي گويد


